

Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative,

Having taken note of the observations of the Administering Authority concerned (T/493) as well as of the oral statement of the special representative on the questions of payment of a salary to the chiefs and of the local tax collector's status,

The Trusteeship Council

Decides to inform the petitioner that he should submit his case to the South-Western Federation;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/542).*

142 (VI). Petition from Mr. S. E. Arreneke concerning the Cameroons under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session the petition from Mr. S. E. Arreneke (T/Pet.4/48), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative,

Having taken note of the observations of the Administering Authority concerned (T/492) as well as of the oral statement of the special representative on this petition,

The Trusteeship Council

Decides that no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/543).*

143 (VI). Petition from Chief M. M. Gaforgbe concerning the Cameroons under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session the petition from Chief M. M. Gaforgbe (T/Pet.4/53), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative,

Having taken note of the observations of the Administering Authority concerned (T/516) as well as of the oral statement of the special representative on this petition,

d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné le général Gibbons comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration intéressée (T/493) ainsi que de l'exposé oral du représentant spécial sur la question des traitements alloués aux chefs et sur celle du statut des percepteurs d'impôts locaux,

Le Conseil de tutelle

Décide d'informer le pétitionnaire qu'il devrait porter son cas devant la *South-Western Federation*;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/542).*

142 (VI). Pétition de M. S. E. Arreneke concernant le Cameroun sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, la pétition de M. S. E. Arreneke (T/Pét.4/48), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné le général Gibbons comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/492) ainsi que de l'exposé oral du représentant spécial sur cette pétition,

Le Conseil de tutelle

Décide que cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/543).*

143 (VI). Pétition du Chef M. M. Gaforgbe concernant le Cameroun sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, la pétition du Chef M. M. Gaforgbe (T/Pét.4/53), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné le général Gibbons comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/516), ainsi que de l'exposé oral du représentant spécial sur cette pétition,